



Tel: 613-984-2948 • Fax: 613-984-2872 • Toll Free: 1-877-984-2948 • 38 rue Victoria St., Finch, ON K0C 1K0 • www.nation.on.ca

WELCOME ABOARD FREE FORESTRY BUS TOUR

June 1, 2012

Seating is limited for a free bus tour being offered by South Nation Conservation on June 13, 2012.

“The goal is to bring attention to multiple aspects of forest management conducted in Eastern Ontario by SNC and its partners,” said tour coordinator Steven Hunter.

Departing at 8:00 a.m. from SNC’s Finch headquarters and returning at 4:00 p.m., the tour will stop at several points of interest in the United Counties of Stormont, Dundas and Glengarry.

The tour is offered free of charge, on a first come, first served basis. A light lunch will be provided.

Hunter notes the focus will be on management of Conservation Authority owned forests: “Participants will be able to view how forests can be managed sustainably, ask questions of South Nation professionals, and engage with local forest managers.”

South Nation Conservation is currently updating its long term *Forest Management Plan*. The updating process involves staff working with a variety of stakeholders to ensure the Plan meets the long range objectives of our communities.

“Forest management planning is a process that helps identify the resources and opportunities available on forest properties and defines environmental, financial, and social objectives”, explains Hunter.

In addition to SNC’s upcoming forestry tour, June 6th is international *Clean Air Day*.

Trees are an important contributor in providing clear air locally. SNC takes this opportunity to remind residents of two important forestry programs: SNC’s tree planting program (to increase forest cover in the watershed); and the Woodlot Advisory Service (to assist woodlot owners in understanding the values and opportunities of their woodlots).

FOR MORE INFORMATION ON ANY OF THESE PROGRAMS, OR TO BOOK A SEAT FOR THE TOUR PLEASE CONTACT:

Valerie Sylvia, Water Quality Assistant, 877-984-2948, ext. 238.

vsylvia@nation.on.ca.

Our Local Environment. We're in it Together.  Notre environnement. Nous le partageons.





Tel: 613-984-2948 • Fax: 613-984-2872 • Toll Free: 1-877-984-2948 • 38 rue Victoria St., Finch, ON K0C 1K0 • www.nation.on.ca

BIENVENUE À BORD DE L'AUTOBUS POUR UNE TOURNÉE GRATUITE DES FORÊTS 1 juin 2012

Les places sont limitées pour une excursion en autobus gratuite offerte par la Conservation de la Nation Sud le 13 juin 2012.

Selon Steven Hunter, le coordonnateur de la tournée, « cet événement a pour objectif d'attirer l'attention sur les multiples aspects de la gestion forestière menée dans l'Est ontarien par la CNS et ses partenaires. »

Suivant le départ à 8 h des bureaux de la CNS à Finch, l'autobus s'arrêtera à plusieurs points d'intérêt dans les comtés unis de Stormont, Dundas et Glengarry et sera de retour à 16 h.

La tournée est offerte gratuitement, selon la formule premier arrivé, premier servi. Un léger déjeuner sera servi.

M. Hunter explique que l'accent sera mis sur la gestion des forêts appartenant à l'Office de protection de la nature : « Les participants seront en mesure de voir comment les forêts peuvent être gérées de manière durable, de poser des questions à des professionnels de la CNS, et de collaborer avec les gestionnaires forestiers locaux. »

La Conservation de la Nation Sud révisé actuellement son plan de gestion à long terme des forêts. Ce processus amène le personnel à travailler avec un ensemble de parties prenantes pour s'assurer que le plan répond aux objectifs à long terme de nos collectivités.

« La planification de la gestion forestière est un processus qui permet d'identifier les ressources et les possibilités disponibles sur les propriétés forestières et définit des objectifs environnementaux, financiers, et sociaux. » explique M. Hunter.

En plus de la prochaine tournée des forêts de la CNS, le 6 juin est la Journée internationale de l'air pur. Les arbres contribuent à purifier l'air au niveau local. La CNS saisit cette occasion pour rappeler aux résidents deux programmes forestiers importants : le programme de plantation d'arbres de la CNS (pour augmenter la couverture forestière dans le bassin versant) et le programme de ressources pour les boisés (pour aider les propriétaires de boisés à connaître la valeur et les possibilités de leurs boisés).

POUR PLUS D'INFORMATIONS SUR UN DE CES PROGRAMMES OU POUR RÉSERVER UNE PLACE POUR L'EXCURSION :

Valérie Sylvia, adjointe au programme de la qualité des eaux, 877-984-2948, poste 238.
vsylvia@nation.on.ca

Our Local Environment. We're in it Together.  Notre environnement. Nous le partageons.





Tel: 613-984-2948 • Fax: 613-984-2872 • Toll Free: 1-877-984-2948 • 38 rue Victoria St., Finch, ON K0C 1K0 • www.nation.on.ca

Our Local Environment. We're in it Together.  Notre environnement. Nous le partageons.

